
 

 

 

 

 

 

Pravidelná měsíční zpráva za červen 2024 
 

Sportovní centrum mládeže 

Lodní třída: Optimist 

Trenér: Jakub Halouzka 

Datum: 18.7.2024 

 

Organizační, administrativní a technické činnosti: 

• Řešení organizačních záležitostí týkající se tréninku v Gdaňsku 

• Komunikace s rodiči dětí zařazených do SPS 

• Organizace logistiky na mistrovství Evropy a další související administrativy  

• Příprava a organizace dalších nadcházejících akcí (International Jugend Deutsch Meisterschaft) 

• Řešení organizačních záležitostí v souvislosti s kooperací české a polské reprezentace na trénink v Gdaňsku a 

na ME   

 

Trénink v Gdaňsku  

Na začátku června proběhl šestidenní trénink v Gdaňsku. Cílem tréninku byla příprava na nadcházející mistrovsví 

Evropy v Itálii. Na tento trénink se s námi o svoje zkušenosti přijel podělit i polský reprezentační trenér Karol 

Jaczkowski. S Karolem jsme se v tréninku zaměřili především na techniku jízdy na stoupačku a na obraty. Klíčový rozdíl 

v oblasti techniky představovala práce s kormidlem. Karol zastává názor, že dokud není závodník dostatečně zkušený 

anebo nejsou velmi pravidelné vlny, tak je lepší se soustředit na to, abychom pohyby kormidla minimalizovali. 

 



Poslední tréninkový den jsme měli vetší rozjížďky za účasti polských závodníků (včetně těch z polské reprezentace). 

Z mého úhlu pohledu byl trénink v Gdaňsku velice přínosný. Závodníci si díky účasti Karola mohli vyzkoušet jiný 

tréninkový postup (přístup), získat řadu nových poznatků a také zjistit, nakolik je důležité umět v mezinárodním 

prostředí anglicky. Věřím, že tato akce mohla být dobrý počáteční krok do budoucna, až se tito závodníci začnou více 

účastnit tréninků či závodů v mezinárodních tréninkových skupinách.   

 

Mistrovství Evropy 

Na konci června jsme vyrazili na mistrovství Evropy do italské Carrary. Jelikož se těsně před ME jela olympiáda dětí a 

mládeže, na které část účastníků ME také závodila, tak jsme měli v Itálii před samotným závodem pouze dva tréninkové 

dny. Před samotným závodem nás i většinou dalších týmů potrápilo velmi přísné měření. Mnohdy i nové vybavení od 

renomovaných výrobců muselo být měněno či nějak upraveno.  

 



Celý závodní týden na vodě jsme se potýkali se složitými podmínkami. Foukal slabý vítr, doprovázený velkými vlnami 

a silným proudem. Většinu rozjížděk bylo více větru na pravé straně stoupačky. Dobře odstartovat a otočit však nebylo 

lehké. Opět se ukázalo, jak důležitý je umět s lodí dobře manévrovat a akcelerovat. Po dobrém startu zvládli naši 

závodníci dojet často velice hezké výsledky. Mnohdy jsme ale ve startovní vřavě propadli do druhé řady, což znamenalo 

náročný boj o čistý vítr prakticky po celou první stoupačku. Na starty měl vliv i proměnlivý a často vcelku silný proud, 

který způsoboval, že čára bývala při některých startech hodně prověšená. 

 

Z našich závodníků si nejlépe mezi dívkami vedla Tereza Chlumská, která jako jediná postoupila do zlaté skupiny a 

skončila na 53. příčce. Nejlepší z českých kluků byl Filip Otta, který se probojoval do stříbrné skupiny a závod zakončil 

na 92. pozici. 

Celkové výsledky: https://2024europeans.optiworld.org/en/default/races/race 
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